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Referat fra 
 
møde i Det Humanistiske Fakultets Samarbejdsudvalg mandag den 8. juni 2009. 
 
Til stede var Dekan Flemming G. Andersen, Jørgen Chr. Bang, Anne Jensen, Lotte Weilgaard,  
Anne Borup, Hjørdis Albrektsen, Jesper Carlsen, Flemming Hoffmann, Hanne Skjoldemose og 
Martin G. Lund. 
 
Fraværende var Johs. N. Frandsen og Steffen N. Lund. 
 
Fra administrationen deltog Mads Funding og Else Jensen. 
 
 
Ad. 1. Godkendelse af referater fra møder den 15. december 2008 samt den 23. marts 2009.  
 
Godkendt. 
 
 
Ad. 2. Meddelelser. 
 
 A) Dagsordener og referater af møder i Syddansk Universitets bestyrelse: 
 http://intern.sdu.dk/enheder/ledelsessekr/bestyrelse/ 

 
B) Dagsordener og referater af møder i Akademisk Råd, Humaniora: 
http://www.sdu.dk/Om_SDU/Fakulteterne/Humaniora/Ledelse_administration/Raad_na
evn_udvalg/Akademisk_raad/Dagsorden%20og%20referat.aspx 
 
C) Dagsordener og referater af møder i Hovedsamarbejdsudvalget: 

 http://intern.sdu.dk/moeder/samarbejdsudvalg/hovedsamarbudv/ 
 

D) Dagsordener og referater af møder i Samarbejdsudvalget for Syddansk Universitets 
centrale administration: 

 http://intern.sdu.dk/moeder/samarbejdsudvalg/ASU/ 
 

E) Dagsordener og referater af møder fra de andre Fakulteters Samarbejdsudvalg.  
 http://intern.sdu.dk/moeder/samarbejdsudvalg/ 
 
F) Samarbejdssekretariatet.  
 
G) Andet. 

 
Intet til dette punkt. 
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Ad. 3. Arbejdsmiljøforhold. 
 

a) Tilbagemelding fra Arbejdsmiljøgrupperne, behandlet på møde i AMU den 27. maj 
2009.  

Der var ingen tilbagemeldinger fra Arbejdsmiljøgrupperne. 
  

b) Orientering fra fakultetets arbejdsmiljøudvalg. 
Flemming G. Andersen orienterede fra mødet den 27. maj. 
Følgende rapporter blev behandlet: 

- Spørgeskemaundersøgelse om arbejdsmiljø 2008, APV og psykisk arbejdsmiljø. Det kan 
udledes, at man i miljøerne ved fakultetet tager hånd om APV samt det psykiske arbejdsmiljø. 

 
 - Arbejdsskadeopgørelse 2008. Fakultetet havde ingen anmeldte arbejdsskader. 
 

- Spørgeskemaundersøgelse om Ergo- og fysioterapeutisk bistand på fakultetet, hvor det kan 
konkluderes, at man på fakultetet er tilfreds med ordningen, hvor Ergoterapeut Else-Marie 
Holm Jørgensen konsulteres. 

 
Jørgen Chr. Bang meddelte, at der senere på året vil blive lavet en trivselsundersøgelse. Denne skal 
indgå sammen med APV. 
 
Anne Jensen kunne meddele, at Aarhus Universitet har foretaget trivselsundersøgelse, og rapporten 
er tilgængelig på universitetets webside. 
 

c) Eventuelt. 
Intet til dette punkt. 
 
 
Ad. 4. Orientering ved dekanen om fakultetets økonomi. 
  
Flemming G. Andersen orienterede udvalget om den økonomiske situation på fakultetet.  
Det af Bestyrelsen godkendte budgetterede underskud på 6 mill. kr. for 2009 afviger ikke men 
følges nøje. 
For budgettet i 2010 vil der være et stigende underskud, hvis der ikke sættes ind nu. 
Flere parametre spiller ind på denne situation: 

- ringe optag i 2008 samt uddannelsestaxameteret nedjustering 
- reduktion på pædagogikumtakst 
- relativt få eksterne bevillinger i 2008. Disse har ikke i tilstrækkelig grad har medført 

interne budgetaflastninger 
 
Der gennemføres en tæt budgetopfølgning på hele fakultetet og har været afholdt ekstraordinære 
budgetopfølgningsmøder med institutlederne omkring budgettet. I den forbindelse er der iværksat 
en række besparelser.  
Følgende tiltag kan blive nødvendigt: 

- udskydelse af ansættelser. Dette vil forsinke et generationsskifte - især fordi 70-års          
reglen samtidigt er bortfaldet 

- reduktion i DVIP-ansættelser 
- evt. justere normaftalen mhp at udnytte ressourcerne mere effektivt 



 
Slutteligt konkluderede Flemming G. Andersen, at budgetsituationen i de nærmeste år fortsat er 
alvorlig, og at diverse tiltag er nødvendige.  
 
Jørgen Chr. Bang havde et ønske om, at der blev oprettet et centralt studienævn til at koordinere 
uddannelsesudbuddet.  
Der var opbakning til dette blandt udvalgets medlemmer. 
 
Flemming G. Andersen tog dette synspunkt til efterretning og udtalte, at den nuværende struktur 
ikke er fastlåst og takkede for de faldne bemærkninger til orienteringen. Udvalget vil blive holdt 
løbende orienteret om status for budgettet. 
 
 
Ad. 5. Eventuelt. 
 
Intet til dette punkt. 
 
 
 
Flemming G. Andersen     Jørgen Chr. Bang 
dekan        næstformand 

 


